
  

 

 

 

 

 

                          

 

Sommarsatsning vattenvana och förberedande simskola.  

Stockholm Simförbund 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bakgrund och förberedelser  
Stockholms Simförbund har tidigare ansökt om ett särskilt stöd på 500.000 kronor i enlighet med de 

riktlinjer som framgår av beslut i idrottsnämnden 2022-03-29. Syftet med denna ansökan var att 

säkerställa resurser för att på ett övergripande plan kunna stötta och samordna stadens 

simföreningar i planeringen, genomförande och utvärdering av den särskilda satsningen inom 

vattenvaneträning och förberedande simskola som genomförts under sommaren 2022.  

Arvoderade projektledare för denna satsning har på Stockholms Simförbund varit Ann-Christin 

Höjden & Michelle Asprou.  

Verksamheten har på ett övergripande plan planerats tillsammans med idrottsförvaltningen. Detta 

har inneburit arbetsmöten för att arbeta fram en gemensam genomförandeplan för hela 

verksamheten. Denna har godkänts av Niklas Pettersson, Avdelningschef på idrottsförvaltningen.  

I samband med detta arbete har en övergripande budget upprättas och godkänts av Niklas 

Pettersson, Avdelningschef på idrottsförvaltningen.   

Tidigt i planeringsarbetet kunde det konstateras att föreningslivet själva inte har de resurser som 

krävs för att genomföra ett projekt av denna omfattning på egen hand och att det fanns ett stort 

behov av stöd från förbundet. Föreningarna flaggade även för en oro att ett stort antal beredda 

platser riktade till barn födda 2015-2016 skulle stå tomma och att det skulle vara svårt att nå 

stockholmarna i vissa delar av staden. Kopplat till detta arbete såg Stockholm Simförbund att man 

behövde ta fram en ekonomisk stödmodell från förbundets sida för att föreningarna skulle våga 

beredda platser utan att egentligen ha någon garanti för att verksamheten gick ihop rent 

ekonomiskt. Att tillhandahålla platser utan ett garanterat elevunderlag skulle vara en stor ekonomisk 

risk för en simförening som oftast har små marginaler i sin verksamhet. Detta mynnade ut i en modell 

där föreningar som planerade verksamhet kunde få stöd för exempelvis bemanning, marknadsföring 

och genomförande beroende på området där verksamheten planerades och hur hög risk det var att 

grupper skulle kunna stå tomma. Hela syftet med denna modell var att öka möjligheten för barn att 

få delta i den vattenvanesatsning som initierats av Stockholms stad 2022.  

Förbundets stöd till föreningarna är alltså baserat på antal platser föreningen lyckats erbjuda till 

barnen i Stockholm och inte på hur många barn som faktiskt deltagit i verksamheten. 

Metodik och tillvägagångsätt 
Sommarsatsningen har arbetat efter Svensk Simidrotts metodik och har kvalitetssäkrats av Svenska 

Simförbundets simkunnighetsansvarig Michelle Asprou. Samtliga ledare som haft ett uppdrag under 

sommaren har varit utbildade enligt Svensk Simidrotts utbildningsstege.  

Upplägget på lektionerna som föreningslivet har bedrivit har varit 35-40min x 5 tillfällen. Mindre 

grupper och fler ledare har varit en nyckel till framgång. Vi arbetar efter riktlinjerna att vara 1 ledare 

på upp till 5 barn. Detta för att varje enskilt barn ska känna sig sedd samt kunna utvecklas efter 

individens egna förutsättningar.  

Progressionen har kontrollerats och baserats på Svensk Simidrotts märken Baddare, sköldpadda och 

bläckfisk. 



                               

 

Svensk Simidrott och dess föreningar arbetar för att vattenvana och simkunnighet ska komma genom 

lek och glädje. Man utgår också ifrån simningens ABC för att vara trygg i samtliga moment för att 

kunna bli simkunnighet. Dessa moment finns genom lek med i varenda lektion.  

 

 

Projektledningen har regelbundet varit ute och besök verksamheterna under sommaren och möts av 

en säker verksamhet, trygga och kompetenta ledare men framförallt väldigt många glada barn i 

vattnet.  

Ekonomi 
Projektledningen har under detta år arbetat för att så många barn som möjligt ska få möjlighet till 

tidig vattenvaneträning och förberedande simundervisning.  

Förbundet har lagt majoriteten av sina resurser på att stötta respektive simförening i planering och 

genomförande av den faktiska verksamheten. Detta har som framgår av redovisningen inneburit 

ekonomiskt genomförandestöd till föreningarna. Detta har varit nödvändigt för att kunna erbjuda 

den volym av platser till barn som staden har eftersträvat. Samtidigt har det varit viktigt att kunna 

stötta föreningarna i arbetet att säkerställa tillräcklig personaltäthet med kompetenta simlärare. 

Resterande budgetmedel har gått till övergripande projektledning och övriga kostnader. 

En ekonomisk stödmodell från förbundets sida togs fram. Detta för att föreningarna skulle våga 

chansa och skapa tillgängliga platser utan att egentligen ha någon garanti för att verksamheten gick 

ihop rent ekonomiskt. Modellen är uppdelad i tre kategorier beroende på hur komplicerat det är att 

arrangera en verksamhet som bär sina kostnader i respektive område.  

 



Genomförandestöd  

Kategori 1 

100kr per beredd plats  

Maxantal 250 barn = 25 000kr  

Eriksdalsbadet  

Hägerstensbadet 

Kampementsbadet 

Nytorpsbadet 

Vanadisbadet 

Forsgrenska badet  

Åkeshov sim- och idrottshall 

Kategori 2  

300kr per beredd plats 

Maxantal 500 barn = 150 000kr  

Högdalens sim och Idrottshall 

Farsta sim- och idrottshall 

Nälstabadet 

Vällingby sim- och idrottshall 

Älvsjöbadet 

Kategori 3 

400kr per beredd plats 

Här beräknas större delen av verksamheten genomföras. Förslaget är att man betalar ut en fast 

summa på 400kr per beredd plats upp till 280 000kr. Därefter stannar ersättningen.   

Järvabadet  

Husbybadet 

Totalsumma genomförandestöd till föreningarna blir då: 

Polisen sim 240 barn = 25 000kr 

Spårvägen sim 700 barn = 280 000kr 

SKK 180 barn 300barn = 54 000kr  

 

 



Budget 

Projektledning 138.054 Projektledningen har lagt ner betydligt mer tid än 

vad som var beräknat från start. Under året som 

gått har det varit mycket kontakt samt flera möten 

med idrottsförvaltningen, föreningar, anläggningar 

men även de ledare som var ansvariga på respektive 

bad.  

Genomförandestöd Polisen sim 25.000* Underlag redovisas i detalj efter utbetalning till 

förening genomförts. 

Genomförandestöd Spårvägen sim 280.000* Underlag redovisas i detalj efter utbetalning till 

förening genomförts. 

Genomförandestöd SKK 54.000* Underlag redovisas i detalj efter utbetalning till 

förening genomförts. 

Övriga kostnader 12.000 Se underlag 

Totalsumma 509.054  

Neptun & Bojen har även bedrivit verksamhet men valt att inte söka stöd från förbundet. 

*Underlag för utbetalning till respektive förening redovisas i efterhand då utbetalning inte kan ske 

innan stöd erhållits från staden. 

Utvärdering och slutsatser 
Stockholm Simförbund är väldigt glada och tacksamma över att vi tillsammans med idrottsförvaltning 

och stadens simföreningar fick möjligheten att arrangera denna satsning.  

Det vi ser som positivt med satsningen är:  

- Fler barn har fått möjlighet till vattenvana och simskola.  
- Viljan att delta i simundervisningen har fått styra och inte betalningsförmåga.  
- 100 procent av de barnen som deltagit har blivit mer vattenvana. 
- Att föreningarna tillsammans med förbund och idrottsförvaltningen blir starkare tillsammans 

och når fler barn.  
- Fler syskon har anmält sig samtidigt som målgruppen haft undervisning.  
- Fler barn kommer inom ett par år vara simkunniga än om denna satsning inte hade ägt rum.  

Projektgruppen bedömer att denna satsning inte hade varit möjlig utan det stöd samt samverkan 

som idrottsförvaltningen gav Stockholm Simförbund. Att tillsammans med ekonomi, kompetens och 

kraft kunna vara ett stöd för samtliga föreningar har varit avhängande för satsningen.  


